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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli

választ igénylő kérdést kívánok intézni az emberi erőforrások miniszteréhez, mint a tárgyban

illetékes minisztérium irányítójához

„Miért kérte a Kormány a Magyar Nemzeti Tanácstól a délvidéki magyar hallgatók eg y

része ösztöndíjának csökkentését? »

címmel.

Tisztelt Miniszter űr!

A Jobbik Magyarországért Mozgalom a külhoni magyar hallgatók helyzetét kiemelt

ügyként kezeli, hiszen boldogulásuk a magyar nemzeti közösségek megmaradásának egyi k

záloga . Sajnos azonban azt kell tapasztalnunk, hogy a Fidesz-KDNP kormánykoalíció ebben a

tekintetben is elszabotálja az egyébként általa meghirdetett a nemzetpolitikai fordulatot, és

ismét a külhoni magyarságon akar spórolni .

A Magyar Nemzeti Tanács (MNT) délvidéki hallgatók számára magyar állami

forrásból évek óta oszt felsőoktatási ösztöndíjat, ez a támogatás sok tanuló számára

nélkülözhetetlen segítség tanulmányaik elvégzéséhez . A régióban összesen 1200 Ió kap ilyen

ösztöndíjat, nekik átlagosan havi 120-150 eurót utaltak ki, akár albérletben, akár

kollégiumban laktak.

Egy délvidéki magyar hallgató hozzám intézett panaszának utánajárva értesülte m

arról, hogy Lengyel László, az MNT felsőoktatási tanácsosa pár héttel ezelőtt bejelentette :



azok a diákok, akik állami kollégiumban laknak, ezentúl 30-40 euróval kevesebbet kapnak ,

mint albérletben élő társaik. Az indoklás szerint a Kormány kérte a módosítást, mert az

Újvidéken megépülő Európa Kollégium olyan színvonalas hely lesz, amely valóban normális ,

az albérlethez hasonló minőségű lakhatási feltételeket biztosít az ott tanuló hallgatóknak . Az

ígért kollégium viszont még nem készült el, várhatóan csak jövő őszre fog, de az

ösztöndíjmegvonást az MNT mégis érvényesítette, ami a Jobbik számára érthetetlen é s

egyben elfogadhatatlan. Jelenleg az ösztöndíjasok közül 134-en rendelkeznek csupá n

kollégiumi férőhellyel, és bár nekik valóban kevesebb költségük van, viszont igencsa k

szerény körülmények között kell élniük, a legtöbb szoba felszereltsége és állapota is rosszabb ,

mint az albérletekben .

Lengyel László tanácsos beszélt arról is, hogy minden hallgató megkapta a megfelel ő

tájékoztatást az ösztöndíj csökkentésével kapcsolatban . Arra azonban nem tért ki a MNT

tanácsosa, hogy ez az ösztöndíjcsökkentés az új kollégium megépítésével vol t

összefüggésben, és mivel a kollégium még nem készült el, így véleményem szerint a

támogatás mérséklése sem jogos.

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat:

Miért kérte a Kormány a Magyar Nemzeti Tanácstól a délvidéki magyar hallgatók

egy része ösztöndíjának csökkentését ?

Mivel a beígért új Európa Kollégium még nem épült fel újvidéken, indokoltnak

tartják-e a rossz körülmények között élőkollégisták ösztöndíjának csökkentését ?

Kívánja-e felülvizsgálni a Kormány a helyzetet, vagy továbbra is támogatja ezt a

lépést?

Az érintettek nevében is várom válaszát !

Budapest, 2013 . november 27 .

závay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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